
Äldreforum i Solna 
 
Protokoll från möte 2022-08-26 
 
Närvarande ledamöter: Bengt Norrbom, Hillevi Sjöqvist, Per Stockhaus, Gösta Bluhm, Olle 
Stenbäck, Ingrid Holmberg, Pär Markgren, Marja-Liisa Sairanen,  
Ej deltagande ledamöter: Lasse Lindström, Britt-Mari Bjurström, 
Anita du Pau 
 
1. Mötet öppnade 

Bengt Norrbom öppnade mötet och hälsade välkomna till höstens möten. 
 

2. Sekreterare för dagens möte 
Pär Markgren för dagens protokoll. 
 

3. Godkännande av dagordningen 
 Utsänd dagordningen fastställdes med tillägg för Anhörigföreningens hearing 1/9, ny 
äldreomsorgs lag, nationellt kompetenscentrum för äldreomsorg på socialstyrelsen, IVOs 
rapport, artikel i DN kvarstående frågor att behandla under hösten. 

 
4. Föregående protokoll  

Protokollet från föregående möte (20220520) godkändes.  
Ingrid Holmberg hänvisade till KPR senaste protokoll där det nämndes vad föreningarna 
hade haft på programmet under vårterminen. Det saknades från SPF Skytten antagligen 
beroende på att Gunilla Karlsson var frånvarnade. På nästa KPR möte påpekas detta. 

 
5. Information från Omvårdnadsförvaltningen 

Normal sommar med vikarier, musikanter som sjungit och spelat på äldreboedena. 
Covidutbrott på några boenden men med för det mesta lindriga följder. Förtidsröstning 
kommer att erbjudas på äldreboendena. 

 
6. Sammanställning av partiernas svar 

PM har sammanställt svaren. PS har lämnat sammanställningen till MITTI. 
 

7. Seniordagen 17/11, 11.00-15.00 (Förslag) 
11.00-12.00 Äldres mat och levnads regler, Maj Britt Helenius ? 
12.00-13.00 Lunchpaus 
13.00-14.00 Program om bedrägerier mot äldre, polisföredragare 
14.00-14.30 Frågestund med Elisabet Sundelin 
14.30-15.00 Utdelning av priser för personer verksamma inom äldrevården 
 
Nomineringsblanketterna lägg ut på äldreboendena och seniorboendena, Röda Korset i 
Bergshamra. Upplaga 200 ex. 5 pristagare utses av Bengt och Pär M. Ramarna köpes av 
Per S. Blommorna står staden för. 
Arbetsgrupp: Per S, Bengt,  
 
8.Förslag till ärenden till KPR-beredningen 2022-09-26 
 1.Den 28 juni framlades ett förslag till en äldreomsorgslag med stärkt medicinsk 

kompetens i kommunerna. Den går nu ut på remiss. 

a) Vad kommer Solna stad att ha för hållning gentemot förslaget? 

b) Vad skulle lagen innebära för staden om den blir verklighet? 



Äldreforum i Solna 
 

        2.Hur är covidläget på våra boenden? Vad är stadens prognos för utvecklingen och 

vilken beredskap håller man? 

3.Kunskaperna i svenska språket är ett av problemen inom äldreomsorgen. Hur går 

utvecklingen med språkutbildningsombud och språkutvecklingen bland personal  

som inte har svenskan som modersmål? När undersköterska blir en licensierad titel 
blir kravet på svenskakunskaper akut för att klara den tvååriga utbildningen. Med 
tanke på den bristande tillgången på arbetskraft kan det här bli en flaskhals. 

4. Äldreforum har vid flera tillfällen påpekat det orimliga i att bidragen till 

pensionärsföreningarna inte har justerats på snart 20 år. Vi hemställer att bidragen 

årligen justeras efter KPI. Det kräver ingen dramatisk ökning, men skulle mottagas 

mycket positivt av föreningarna. 

5. I tidningarna den 26 augusti kunde man läsa ” att äldreomsorgen på SÄBO fungerar 

dåligt över hela landet”. Man refererade till IVOs nya rapport, som tydligen är starkt 

kritisk till hur verksamheten bedrivs i kommunerna och särskilt då den palliativa 

vården. Hur skildras Solna i rapporten? 

6. Efter pandemin är det dags att ta upp frågan om vilka anställningsformer som används 

i hemtjänsten i Solna och på SÄBO. Solna ligger mycket dåligt till i statistiken över 

mängden timanställd personal enligt vår uppfattning. Vad tänker Solna stad göra för 

att minska antalet timanställda inom hemtjänst och SÄBO? Hur följer staden upp 

denna fråga? Vilka krav ställs i samband med upphandligen? 

Marja-Liisa förtydligar kraven på typer av anställningar. 

 
9.Övriga frågor  
    a) Äldreföreningens hearing 1/9, 18.30, Solna gymnasiums aula 
    b) Ny äldreomsorgslag, avvakta, förstärkt medicinsk kompetens i kommunerna, remiss 
    c) Nationellt kompetens centrum för äldreomsorg, på socialstyrelsen 
    d) Frågor att behandla under hösten,verksamhetsplanen? 
 
10.Höstens möten 
     Höstens möten blir 30/9, 28/10 och 25/11.  Lokal 126 Edsviken. Lämpligen beslutar vi om 
ett datum i december när vi träffas och äter julmat. 
 
11.Mötets avslutning 

Bengt Norrbom avslutade mötet. 
. 
 

 
Vid  protokollet   Ordförande 

 

Pär Markgren   Bengt Norrbom 
 


